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V měsíci květnu se strážníci 
městské policie zabývali úkoly 
vyplývajícími z nařízení vlády 
– kontrola dodržení nařízení 
vlády, dezinfekcí veřejně do-
stupných zařízení (po rozvozu 
roušek a dezinfekce, dezinfi-
kovali nákupní košíky u Tesca, 
bankomaty, lavičky atd.). 
Dále se zabývali problematikou 
parkování ve středu města, bylo 
řešeno 21 přestupků v dopravě. 
Mimo tuto činnost kontrolo-
vali strážníci školy, restaurace          
s novým opatřením vlády, byla 
provedena akce kontroly dodr-
žování zákazu vjezdu kamionů. 
Jedna osoba byla převezena na 
psychiatrické vyšetření. Dále 
řešili oznámení od občanů – 
nález mobilu – předán majiteli, 
podezření na úmrtí na škvá-
rovém hřišti (sbalené věci ve 
spacím pytli vypadaly zdánlivě, 
jako ležící postava), krádež 
popelnicové nádoby, ovce 
pobíhající po železniční trati, ve 
třech případech volali strážníci 
záchranku lidem, kteří nezvládli 
životní situaci a zaregistrovali 
jeden případ rušení nočního 
klidu. 
Odchyceni byli dva psi, kteří byli 
vráceni majitelům.                   -jt-

Městská policie
v měsíci květnu

Milí Benešováci,
v úvodníku červnového čísla nemohu začít jiným tématem nežli 

ukončením provozu České spořitelny. Téma, které vyvolalo velikou vlnu 
nevole a rozhořčení. A důvody jsou pochopitelné. Na pobočku České 
spořitelny byli občané zvyklí několik desetiletí a uzavření se dotklo pře-
devším starší generace, která využívá internetových aplikací poskromnu. 
Rozhodnutí o uzavření nám bylo sděleno vedením České spořitelny bez 
jakýchkoliv předchozích signálů nebo pokusu nalézt společně možnost 
službu zachovat. Rovněž návrh na zachování provozu alespoň částečně, 
byť třeba na jeden den v týdnu, nebyl ze strany vedení České spořitelny 
akceptovatelný. Město nemělo prakticky žádné možnosti toto rozhodnutí 
ovlivnit. Rovněž výše nájmu byla téměř symbolická (2833,- Kč/měsíčně). 
To jistě nemohlo mít zásadní vliv na přežití místní pobočky. Bohužel Česká 
spořitelna již dávno není česká a zájem o zachování služby občanům určitě 
není na prvním místě.

Dalším velkým tématem posledních dní je vliv koronavirové krize na 
ekonomiku a následné výpadky na financování měst a obcí v ČR. Dotýká 
se to významnou měrou i našeho města. Přestože v tuto chvíli neznáme 
ještě konkrétní čísla, snažíme se veškeré výdaje vážit odpovědně. Přesto 
bychom byli rádi, kdyby se povedlo zrealizovat některé akce, které jsou 
k realizaci připraveny. K financování těch nejnákladnějších nám pomůže 
úvěrový, investiční rámec, který jsme zajistili na konci loňského roku a 
lze v současné době říci, že to bylo vcelku prozíravé. Nejbližší velkou 
investicí, která by měla být realizována, je oprava střechy na „bílé“ škole. 
Tato investice je zhruba ve výši 5 milionů korun. V přípravě jsou také další 
úpravy náměstí, kde bychom rádi během prázdninových měsíců předláždili 
středový ostrůvek, oprava cesty na hřbitově, kde je již vydáno stavební 
povolení a také nový chodník v ulici Českolipská (od můstku k Valkeřické), 
což se snažíme koordinovat s rekonstrukcí silnice 262/II. Rovněž tato 
rekonstrukce se města dotkne významnou měrou. V současné době již 
probíhá oprava můstku přes Fojtovický potok, která by měla trvat zhruba 
4 měsíce a v září začne oprava mostu přes železniční trať pod Sokolským 
vrchem. To bude výrazným zásahem v dopravní obslužnosti. Ještě není 
úplně jasno, jak povedou objízdné trasy. Každopádně všechna rozhodnutí a 
opatření jsou   v režii Ústeckého kraje, který je investorem celé akce.

V srpnu by rovněž měla začít rekonstrukce vodovodu a kanalizace v ulici 
Vilová. Investorem této akce je Severočeská vodárenská společnost a cena 
rekonstrukce je cca 3,6 milionů korun. Město následně opraví povrchy 
komunikace, což by ovšem mělo proběhnout začátkem příštího roku, po 
usazení a dostatečném zhutnění celého podloží.      (Dokončení na straně 2)
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Upozorňujeme občany na po-
vinnost mít své domy označeny 
číslem popisným, popř. evidenč-
ním. Objekty určené k rekreaci 
a samostatně stojící garáže se 
označují číslem evidenčním, 
nemovitosti k trvalému bydlení 
číslem popisným. 
Popisné či evidenční číslo se 
zpravidla umísťuje na průčelí 
domu na místě viditelném z 
ulice u vchodu do domu. Je-li 
budova situována ve větší vzdá-
lenosti od plotu, lze umístit číslo 
na oplocení.
Číslo popisné popř. evidenční 
přiděluje Stavební úřad MěÚ 
Benešov nad Ploučnicí. 
Povinnost označení budov je 
upravena zákonem č. 128/2000 
Sb., o obcích. Za neoznačení 
budovy hrozí majiteli pokuta až 
do výše 10.000,- Kč. 
Neoznačené nemovitosti 
v případě nutnosti značně 
komplikují a zpomalují práci 
složek integrovaného záchran-
ného systému (hasiči, policie, 
záchranná služba).

Česká spořitelna sděluje obča-
nům Benešova nad Ploučnicí: 
Provoz pobočky jsme ukončili. 
Bankomat na náměstí Míru 1, 
kde můžete vybírat hotovost 
nebo zadávat příkazy k úhradě, 
je vám k dispozici i nadále. Naši 
bankéři jsou připraveni vás 
osobně obsloužit v pobočce 
Děčín Pohraniční. 
Děkujeme za pochopení

Česká spořitelna
odešla z města

Dejte pozor
na povinnost

Již několik let je v našem městě prováděn pytlový sběr tříděného 
odpadu, který spočívá v pravidelném svozu vytříděného odpadu speciali-
zovanou firmou (v sudé úterý). Pro tyto účely jsou občanům na pokladně 
Městského úřadu vydávány a evidovány igelitové pytle, do nichž je možné 
jednotlivé komodity vytříděných odpadů ve stanovený den na zaběhnutou 
svozovou trasu odložit. V poslední době se však stává, že do těchto pytlů 
jsou odkládány i odpady, které obsahují nevytříděné, nesprávně vytříděné, 
či dokonce směsné komunální odpady.

Upozorňujeme občany, že pro každou sbíranou komoditu je nutné použít 
samostatný pytel. Do pytlů na tříděný odpad nepatří směsný komunální 
odpad. Pytle na tříděný odpad jsou číselně evidované a podle čísla je mož-
né zjistit konkrétní osobu, která pytel na vytříděný odpad s jiným obsahem 
odložila.

Pytel, obsahující nesprávně vytříděný, či nevytříděný odpad musí pracov-
níci služeb města znovu přetřídit. V některých případech to již však není 
možné a pytle na tříděný odpad poté skončí v směsném komunálním od-
padu, což stojí naše město další finanční prostředky, které by bylo možné 
využít jiným způsobem. 

Bližší informace o termínech a systému svozu tříděného odpadu 
naleznete na stránkách Města Benešov nad Ploučnicí (www.benesovnpl.
cz) nebo je získáte přímo na Odboru správy majetku, investic a životního 
prostředí MěÚ Benešov nad Ploučnicí, tel. 412589823, 412 589 827, 412 
589 821.

Pytlový sběr tříděného odpadu

(Dokončení ze strany 1)      Na sídlišti probíhají opravy chodníků podél 
nízkých paneláků. Práce zajišťují Služby města a určitě se za svou práci 
nemusí stydět.

Kultura je oblastí, která byla pandemií koronaviru ovlivněna velmi 
výrazně. Přestože se již opatření začínají rozvolňovat, tak například 
Slunovrat je akce, kterou město bude muset oželet. Nicméně některé letní 
akce chystáme a budeme o nich včas informovat.

                                    Přeji vám krásné letní dny, Pavel Urx, starosta města
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Již 26 let není JAN PACINA 
mezi námi.
Letos v květnu by se dožil 80 let.
Kdo jste ho znali, vzpomeňte     
s námi.               Rodina Pacinova

VZPOMÍNÁME

Přerušení dodávky el. energie 
se uskuteční 
dne 11. června od 7.00 – 16.30 
hodin v Benešově nad Ploučnicí

Přerušení dodávky el. energie 
se uskuteční 
dne 12. června od 8.00 – 16.00 
hodin v Benešově nad Ploučnicí.

Upřesnění rozsahu plánované-
ho přerušení dodávky elektřiny 
včetně adres dotčených odběr-
ných míst naleznete na www.
cezdistribuce.cz/odstavky.

Přerušené dodávky
energie

LETNÍ KINO BENEŠOV NAD PLOUČNICÍ
SOBOTA 20. ČERVNA

18.00 HODIN
VSTUPNÉ 50,- KORUN

KONCERT HUDEBNÍCH SKUPIN
FOLK A BLUEGRASS

KVINTA + MODROTISK

LETNÍ KINO BENEŠOV NAD PLOUČNICÍLETNÍ KINO BENEŠOV NAD PLOUČNICÍ
PÁTEK 19. ČERVNA PÁTEK 19. ČERVNA 

otevřeno od 21.30 hodin,otevřeno od 21.30 hodin,
promítá se od 22.00 hodinpromítá se od 22.00 hodin

VSTUPNÉ 50,- KORUNVSTUPNÉ 50,- KORUN
ČESKÁ KOMEDIE ČESKÁ KOMEDIE 

POSLEDNÍ ARISTOKRATKAPOSLEDNÍ ARISTOKRATKA

KULTURA SE VRACÍ - KULTURA SE VRACÍ - KULTURA SE VRACÍ 

Dnes jsme rozvezli prvních 40 balíčků (218 kg) potravinové pomoci          
v rámci pilotního projektu mobilní výdejny do Terezína a Benešova nad 
Ploučnicí. Krásná města, krásná příroda vůkol a opravdu milí páni starosto-
vé. Takovou spolupráci vítáme i nadále a lidem postiženým koronavirovou 
situací přejeme brzký a dobrý restart i díky jídlu od nás.

Lávka pro pěší byla pracovníky služeb opravena do bezpečného stavu a 
čeká na celkovou rekonstrukci, která by se měla uskutečnit v příštím roce.
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Na základě ustanovení § 3 odst. 
1 Vyhlášky č. 14/2005 Sb., o před-
školním vzdělávání, ve znění poz-
dějších předpisů, stanovuji rozsah 
přerušení provozu Mateřské 
školy Benešov nad Ploučnicí, kte-
rá je součástí organizace Základní 
škola a Mateřská škola Benešov 
nad Ploučnicí, příspěvková orga-
nizace, v období letních prázdnin 
na dobu od 20. července 2020 do 
16. srpna 2020.
                            Mgr. Jakub Zelený

V květnu probíhalo dál distanční vzdělávání žáků naší školy. První, kdo 
se do školy vrátil, byli v pondělí 11. května 2020 žáci devátých ročníků. Ve 
třech skupinách se pravidelně, pod vedením svých učitelů matematiky a 
českého jazyka, připravují na přijímací zkoušky. Ty je čekají 8. června 2020. 
Budeme všem držet palce, aby jednokolové přijímací zkoušky zvládli co 
nejlépe a dostali se tak na školy, které si vybrali. V pondělí 18. května 2020 
se po dvou měsíčním přerušení provozu otevřela pro děti také mateřská 
škola. K účasti na předškolním vzdělávání dochází za dodržování přísných 
bezpečnostních a hygienických pravidel na 40 dětí. Poslední nastoupili do 
školy žáci 1. stupně, kteří ve třech školních skupinách pod vedením asisten-
tek pedagoga plní úkoly, které jim připravují třídní učitelé, a které ostatní 
žáci dál plní distanční formou. Samotnému nástupu dětí a žáků zpět do 
školy a školky provázela a provází celá řada hygienických a bezpečnostních 
opatření. 

V průběhu uzavření škol se vzdělávají také pedagogové naší školy, kromě 
webinářů a online seminářů, proběhlo také školení pedagogů pro práci       
s IPady v rámci projektu Škola pro život (CZ.02.3.68/0.0/0.0/18_063/0011931). 

Žáci naší školy se zúčastnili také korespondenčního krajského kola Ast-
ronomické olympiády, ve kterém se na 2. místě v kategorii žáků 8. a 9. tříd 
umístil Jakub Martinec z 9. C, který se díky výbornému výsledku zúčastnil 
také mezinárodní astronomické online soutěže. V současné době čekáme 
na výsledky celostátního kola, výsledky budou složeny z výsledků krajského 
kola a mezinárodní online soutěže na serverech v Estonsku. Pěkné umís-
tění v mladší kategorii – 5. místo  získal Jan Sobotka ze 7. B. Gratulujeme       
a děkujeme oběma za reprezentaci naší školy.

Na začátku května proběhl, stejně jako zápis do 1. tříd, také zápis k před-
školnímu vzdělávání v naší mateřské škole bez přítomnosti dětí a rodičů. 
Žádosti o přijetí podalo pro budoucí školní rok 33 zákonných zástupců. 
Budeme se na děti těšit v novém školním roce.

Veškeré aktuální informace k dění ve škole a školce najdete na 
www.zsbnpl.cz. 
Děkujeme všem rodičům za jejich dosavadní pomoc a práci se žáky, váží-

me si Vaší práce.                                                                         Mgr. M. Šmídová

Informace z květnového dění
ve škole a v mateřské škole

Informace pro 
zákonné zástupce 
– mateřská škola

Zdroj ilustračních fotografií
Základní škola a mateřská škola 
Benešov nad Ploučnicí
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Letošní jarní období bylo pro nás všechny v Centru dětí 
a mládeže naplněno mnoha plány a akcemi nejen pro děti, 
ale také pro všechny obyvatele našeho krásného města.

 První větší akcí, kterou jsme v tomto období museli 
zrušit, byl Maškarní rej pro děti, a to z důvodu virového 
onemocnění, které ve větší míře postihlo naše nejmen-
ší účastníky. Radovat jsme se stačili jen z první taneční 
soutěže v Lounech, kde nás velmi úspěšně reprezento-
val náš Taneční klub Respect.

To jsme ovšem netušili, co všechno nás ještě čeká.
Situace v naší zemi se každým dnem zhoršovala kvůli 

pandemii Covid -19 a změny přicházely doslova každou 
hodinu. A tak jsme jednoho dne ráno obdrželi opatření 
o omezení kulturních akcí a tím nastalo zrušení našeho 
každoročního plesu, který se měl tentokrát nést            
v duchu záře velkoměsta. Přiznáme se, že jsme chvilku 
po oznámení jen seděli ve skoro připraveném sále        
a tiše na sebe koukali, protože, kdo naše plesy zná, tak 
ví, kolik práce a příprav za touto akcí stojí. 

To ovšem nebylo ještě vše a přišla středa 11. března     
a nové nařízení vlády, které rozhodlo o uzavření školských 
zařízení a tím i nás. Najednou byla zastavena všech-
na činnost a my se museli okamžitě na novou situaci 
připravit a v nějakém režimu pracovat dál. Tím, že naše 
CDM navštěvuje přes 600 účastníků a velmi dobře známe 
toto město, byly naše prvotní aktivity jasné. Nakoupili 
jsme nové šicí stroje a doslova dnem i nocí šili roušky pro 
obyvatele nejen našeho města, ale také pro děčínskou     
a ústeckou nemocnici, seniory v pečovatelských domech 
a také pro Univerzitu J.E. Purkyně v Ústí nad Labem. Dále 
jsme denně on-line doučovali a pomáhali s příprava-
mi skoro 40 dětem, někteří naši praktikanti pomáhali             
s nákupy pro seniory, Vlastík připravoval cvičení ze svého 
obývacího pokoje a pomáhali jsme s přípravou dezinfekce 
pro naše seniory. Také nastal čas velmi důkladného úklidu 

našich prostor a příprav ke znovuzahájení činnosti. Mezi 
další akce, které jsme v tomto období museli odvo-
lat byla ta naše největší a to „Benešovský medvěd“. 
Taneční soutěž, kterou pořádáme na děčínské Střelnici 
a je rozdělena do dvou dnů na mažoretkovou a taneční 
část. Je to akce, na kterou se sjíždí taneční kluby z celé 
republiky a připravuje se několik měsíců. 

Další akcí, na kterou se naše Centrum připravovalo, 
byl Pohádkový les. Tato akce se těší každoročně velké 
účasti návštěvníků, kteří se s námi vydávají na pohád-
kovou cestu napříč novodobými i klasickými pohádka-
mi. Letos tedy neproběhl ani Dětský den a plno aktivit, 
které probíhají přímo v naše centru.

 Čas omezení činnosti byl opravdu velmi dlouhý a my 
už jsme netrpělivě čekali, kdy opět naše brány otevře-
me. Stalo se tak 11. května, kdy jsme i přes nelehkou 
situaci a opatření, které musíme splňovat, znovu zahá-
jili činnost u většiny zájmových útvarů. CDM je několik 
let každým dnem zaplněno dětmi i dospělými a bylo 
nám velmi smutno se najednou procházet po prázd-
ných a tichých místnostech. A tak jsme se nepřidali na 
stranu těch, kteří své kroužky v tomto letošním období 
již neotevřeli, a naopak jsme udělali vše tak, aby se 
většina našich účastníků mohla vrátit.

Vnímáme také naprosto nelehkou situaci mnoha 
rodin a rozhodli jsme se posílit náš letní provoz tak, aby 
rodiče měli o své děti postaráno i        v tomto období. 
Připravili jsme nakonec 5 příměstských táborů a k tomu 
budou probíhat tábory pobytové. I když víme, že tábory 
letos budou mít mnoho různých opatření, někdy i pro 
nás trošku nepochopitelných, nebyli bychom to my, 
abychom do toho nešli s úsměvem na tváři a plní elánu. 

Věříme, že se vše brzy vrátí do normálních kolejí       
a my si opět užijeme plno společných akcí. 

 Přejeme Vám dny plné pohody a co nejméně starostí. 

COVID - 19 a život v Centru dětí a mládeže
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Letní slunovrat, první letní den či také astronomické 
léto nastává obvykle 20. a nebo 21. června. Pouze 
výjimečně může letní slunovrat připadat na jiné da-
tum. Například na 22. června a nebo 19. června. Letní 
slunovrat 22. června nastal naposledy v roce 1975                 
a příští bude až v roce 2203.  V den 19. června můžeme 
první letní den očekávat až v roce 2488. Letos (r. 2020) 
nastává léto těsně před půlnocí 20. června, přesněji ve 
23 hodin a 44 minut. 

Nechci vás naštvat, ale od slunovratu opět pádí-
me   k zimě, i když ze začátku zvolna. Tři dny po sobě 
18. 19. a 20. 6. Slunce vychází ve 4:50 letního času a 
hned další den vyjde o minutu déle. Ovšem ze začátku 

zapadá v 16:22. takže se nám jeví jako stejně dlouhý. 
Ty tři dny máme Slunce na 50. rovnoběžce v úhlu 63° 
nad hlavou a když se někdo vypraví do zemí, které jsou 
na obratníku Raka, mají ho kolmo nad hlavou. 

V tu dobu bude Země i s námi všemi, nejdál od 
Slunce v tzv. aféliu (odsluní). Protože obíhá po mírně 
eliptické dráze, budeme se do 4.7. vzdalovat. A pak 
hurá naproti zimě, s přibližováním a zkracováním dnů.

Takže ještě 29 dní se nám den bude prodlužovat 
a pak až za rok. Už jste si na to mohli zvyknout, času 
jste na to měli dost. Kdyby se mezitím něco změnilo, 
podám vám zprávu.                                                                                                  
                                                                              Josef Bulák

S předstihem vám připomínám, že se blíží letní slunovrat

Zejména v posledních letech, letošní rok nevyjíma-
je, nachází strážci přírody v místech, kde je ze zákona 
zakázáno kouření a rozdělávání ohně, velké množství 
nedopalků cigaret a nepovolená ohniště. Toto řeší 
zejména lesní zákon a v národních parcích a v chrá-
něných krajinných oblastech zákon o ochraně přírody 
a krajiny. Požární ochrana na toto také pamatuje ve 
své legislativě. Takže konkrétní přestupce porušuje 
současně tři zákony a na rovinu, pokud se kuřák setká 
se strážcem přírody, může počítat s příkazem na místě 
až do 10.000,- Kč (na místě zaplaceným nebo se složen-
kou na místě nezaplaceným, kde vymáhání je předává-
no Celní správě), nebo se místo příkazu na místě dočká 
předvolání ke správnímu řízení, kde finanční postih 
bývá větší. Co se týká zakládání ohňů, tak s ohledem 
na četné požáry jsou za toto postihy podstatně větší, 
zvláště pokud dojde k požáru. Pak se tím zabývá Policie 
ČR se všemi důsledky. Je zapotřebí si uvědomit, že 
zásahy hasičů jsou v terénu velmi namáhavé, velmi ná-
kladné (zvláště při nasazení letecké techniky) a časově 
náročné zejména z důvodu dohašování podzemního 
šíření hoření. Použití vrtulníku v členitém terénu má 
silně negativní vliv na hnízdící ptactvo, ale i na ostatní 
zvířata, jsou zaznamenány tragické důsledky úhynem 

zvláště chráněných zvířat. Proto se nedivme, že pro pár 
jedinců, co nejsou schopni si pro opékání buřtů dojít 
na bezpečné místo s povoleným ohništěm, dochází 
k vyhlašování zákazu vstupů do lesů, jak je tomu teď 
například s výjimkou značených turistických tras, 
značených cyklotras a značených hipotras na území 
národního parku České Švýcarsko (zákaz do 22.7.2020 
vyhlásil Magistrát města Děčín). Při přistižení u ohýnku 
jsou slyšet různé výmluvy, například „ale já jsem si 
dřevo na oheň přinesl z domova“ a podobně. Jsou 
také zaznamenány případy, že někdo uteče od hořícího 
ohně, což zakládá na větší postih. V řadě případů totiž 
jsou přestupci nafoceni nebo je k dispozici videozá-
znam. Dnešní technika umožňuje odeslat snímky nebo 
video bezprostředně, tedy při pořizování. Zde máte 
malou ukázku, kdy přestupci zanechali na místě i své 
buřty a oheň neměli žádným způsobem zabezpečený. 
Autorem snímků je kolega z Děčína.

Buďte při svých výletech opatrní, dodržujte ná-
vštěvní řády a platnou legislativu. Odměnou vám bude 
krásná příroda a setkání s vámi nás strážce bude těšit. 
Chceme se s vámi setkávat v dobrém, dávat vám i in-
formace k daným místům.    Benešovští strážci přírody:

                        Ota Dračka, Antonín Vorel, Radek Musil

Zbytečné hrátky s ohněm
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ZLOBÍ VÁŠ POČÍTAČ? 
Servis a prodej PC pro Děčín, Benešov, 
Jílové, Libouchec, Ústí n/L, Teplice. 

VY nikam nemusíte
MY přijedeme k vám.

 Volejte-pište NONSTOP-v Jílovém a 
okolí jsme doma, tel: 730 904 272 email: 
pcgold@seznam.cz, pro více informací 
navštivte naše nové stránky 
www.pcgold-servis.cz 
Prodej nových i repasovaných PC a notebooků, 
výhodné ceny - servis PC a notebooků. 
POZOR!! - Přejděte do světa WINDOWS 10 
za ceny roku 2019, předchozí verze končí. 
Pokud nezvedáme telefon, pište sms, mail.

Provoz
městské knihovny
pro veřejnost

 

 

 

  

PPoonndděěllíí  
 

--- 
 

12:00 - 18:00 

ÚÚtteerrýý  
 

Zavřeno 
 

SSttřřeeddaa  
 

--- 
 

12:00 - 18:00 

ČČttvvrrtteekk  
 

8:00 - 11:00 
 

--- 

PPáátteekk  
 

Zavřeno 
 

V době letních prázdnin (červenec, srpen) bude knihovna otevřena ve dnech 
pondělí a středa od 12.00 – 17.00 hodin 

Otevření termálního koupaliště v Benešově nad 
Ploučnicí je vzhledem k hygienickým opatřením 

v souvislosti s koronavirem plánované na 1.7.2020.   
V případě dalšího rozvolnění hygienických opatření 
může být datum otevření posunuto na bližší termín. 

Bazénová vana prošla rozsáhlou opravou betónových 
konstrukci, zejména dna a kompletní výměnou trubních 
rozvodů. V současné době se napouští voda a budou se 
odebírat vzorky pro hygienické rozbory.  

Ubytování v chatkách již probíhá.            Pavel Košnar

Otevření koupaliště
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před 150 lety (1870)
V červnu 1870 započala aktivní výstavba pokračo-

vání železniční tratě mezi městy Benešovem a Českou 
lípou. Zemní práce odstartovaly současně na několika 
místech. Největší pracovní síla se soustředila u stavby 
tunelu pod Ostrým. Bylo zapotřebí připravit explozi če-
dičové skály. Vytvořit otvory pro trhavinu bylo časově 
velmi náročné. Jeden centimetr vyhloubený do skály 
rovnal se jedné hodině času! Samotná exploze pak 
však přinášely úžasné výsledky.

před 120 lety (1900)
Rozruch a pozornost obyvatelstva vyvolal plánovaný 

přelet balónu nad Benešovem, pionýra balónového 
létání, Paula Spiegela.

Událost, jež se stala již o Velikonocích 
roku 1900.  Franz Tausch z Březin, bývalý 
pracovník železnice slavil v Benešově 
Velikonoce. Vypil ohromné množství 
alkoholu a domů se vydal až ve 4 
hodiny ráno.  Když došel na benešovské 
nádraží, chtěl se dostat do čekárny, aby 
dostatečně vyspal svou opilost a mohl 
první ranním vlakem v sedm hodin jet 
do Březin. Dveře čekárny byly ovšem 
zamknuty. Jelikož se dovnitř chtěl do-
stat, rozbil svou hůlkou skleněnou tabuli 
dveří. Rámus zaslechnul výpravčí Josef 
Hallasch, který se jal opilce umravnit      
a uklidnit. To ovšem Tausche ještě více 
rozzuřilo a začal do výpravčího vší silou 
bít jak pěstmi, tak hůlkou, až mu poranil 
bradu a vymlátil několikero zubů.

Když na místo dorazil asistent Michael 
Ott, byl ihned zasypán sprškou nadávek. 
To už bylo na cestě četnictvo, které 
raubíře přišlo zajistit. Souzen byl u kraj-
ského soudu v Litoměřicích přesně před 
120 lety. Tausch uvedl, že v době svých 
přečinů byl extrémně opilý a v jakémsi 
rauši, že vůbec netušil, co dělá. Podle 
výpravčího Hallasche, kromě nadávek, 
vydával pouze nesrozumitelné skřeky 
typu „raarrsh“ a podobné. Soud vzal      
v úvahu Tauschovu duševní nepřítomnost způsobenou 
opilostí, a tak mu vyměřil pouze jeden měsíc žaláře.  

před 110 lety (1910)
7. června roku 1910 zasáhla benešovský okres mi-

mořádně ničivá bouřka. V Horních Habarticích uhodil 
blesk do domu zedníka Wilhelma Saase a zcela shořel. 
Podařilo se zachránit jen pár osobních věcí. Na Ovesné 
byla zasažena stodola zemědělce Webera. Lehla pope-
lem. V Benešově uhodil blesk do elektrického vedení, 
ale k větší škodě nedošlo. Františkov měl po silném 
dešti zatopena pole.

před 90 lety (1930)
V červnu 1930 vystupovala na benešovském náměstí 

skupina plzeňských provazochodců (též tanečníku na 
provazech) z rodiny Blondin. Došlo tehdy k neštěstí, 
kdy jeden z vystupujících udělal chybu a z lana spadnul. 
Byl tehdy hospitalizován z velmi těžkými zraněními. 

Aby toho nebylo málo, několik dnů poté, srazilo 
nejmladší dceru vedoucího souboru auto. 

          Vladimír Šefl, 2020, facebook.com/historiebnpl

Malá jubilea Benešova nad Ploučnicí 6/2020

Tanečníci na provazech rodinného klanu Blondin z Plzně.
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Luštili jste v květnu 2020 dobře?
V našem městě si na mnoha starých domech mů-

žete všimnout kvalitní střešní krytiny, která pochází 
z místní firmy Koria-Werke, kterou založil  v roce 
1918 Fritz Tschakert U nás fungovala až do konce 2. 
světové války. Po odsunu tato firma byla založena v 
Bavorsku, kde pod vedením zakladatele fungovala do 
osmdesátých let minulého století.

 

Červen 2020 se křížovkou dotkne dalšího
odvětví výroby v Benešově nad Ploučnicí
V Benešově nad Ploučnicí nechyběl ani chemický 

průmysl. Nejvýznamnějším zástupcem chemické vý-
roby byla živnost pana Rudolfa Hauptmanna v Žižkově 
ulici č. p. 154. Šlo převážně o čistící prostředky. V 
roce 1899 založil v našem městě pan Müller rodin-
ný podnik „Blitzmüller“ (bleskový Müller). Vyráběli 
prášek na čištění nádobí pod názvem (1 část tajenky) 
a zásobovali celé Severní Čechy až do roku 1934. Za 
svůj výrobek získali  i zlatou výstavní medaili. Oficiální 
název výrobků byl (2 část tajenky).

Na jednání zastupitelstva Benešova nad Ploučnicí 
dne 6. 5. 2020 zaznělo od jednoho ze zastupitelů při-
pomenutí, že se počítá s přeložkou silnice I/13 do údolí 
Ploučnice s tím že by tato stavba byla vedena severně 
nad naším městem a že by to poškodilo zdroje pitné 
vody pro naše město. Také zaznělo, že je zde řešení, 
že by Severočeské vodovody a kanalizace přivedly 
vodovod do našeho města s napojením na vodovod     
z Hřenska. 

Zkusme se nad tím zamyslet. Předně je zde zákon 
114/1992 Sb., o ochraně přírody a krajiny v platném 
znění, který výslovně zakazuje realizaci nových lini-
ových staveb na území chráněných krajinných oblastí 
a město Benešov nad Ploučnicí je na území CHKO 
České středohoří, tudíž by zde musela být schvále-
na výjimka z uvedeného zákona. Pak by byl otázkou 
smysl existence tohoto zákona, pokud může docházet 
formou výjimek k jeho degradaci. Dále skrz naše město 
prochází vyhlášená evropsky významná lokalita Dolní 
Ploučnice a zcela logicky by protažení silnice 1 třídy 
negativně ovlivnilo tuto EVL, dost stačí, že je silnice 
II/262 zneužívána k tranzitní dopravě aniž by to bylo 
řešeno coby porušování silničního zákona. A prosazený 
noční zákaz těžké přepravy v podstatě je nefunkční pro 
vydání množství výjimek. Opět ty výjimky. Aby zákon 
byl zákonem, pak jediné, na co by se zákaz průjez-
du neměl vztahovat, je IZS (integrovaný záchranný 
systém). S přeložkou silnice I/13 by sice město dostalo 
„lepší napojení“ na silniční síť a tak možnost rozvoje 
průmyslu ve městě, ale na druhou stranu by to vedlo 
kromě ztráty zdrojů pitné vody k navýšení negativních 
vlivů s tím spojených, jako je hluk po 24 hodin/7 dnů 
v týdnu, exhalace, vznik dalšího tepelného pásu (tzv. 
tepelné mosty a také fakt, že stávající silnice nezmi-
zí), který by silně ovlivňoval stoupavým prouděním 
teplého vzduchu již tak malou srážkovou činnost u nás.  

Poškození vodních zdrojů pro naše město by vedlo        
k plné závislosti na dodávkách vody z Hřenska (tedy 
na úkor CHOPAV Severočeská křída – chráněné oblasti 
přirozené akumulace vod a národního parku České 
Švýcarsko), které již zásobuje například město Děčín. 
Tato závislost na dodávkách by byla nevratná. Je zde 
zásadní otázka: Proč jít do rizika ztráty vody? Voda je 
život. Berme na vědomí fakt, na co všechno v běžném 
životě potřebujeme vodu, zvláště tu pitnou.

V současné době silnice I/13 nejblíže k našemu 
městu vede u hranice CHKO Labské pískovce z jedné 
strany a hranice CHKO České středohoří z druhé strany, 
tedy přeložka by zavedla silnici, která na počátku svého 
vzniku dne 1.12.1938 byla již plánována coby čtyřpru-
há „Sudetská autostráda“ - dálnice, zcela do CHKO 
České středohoří. Kdo jí zná, dobře ví, že se postupně 
tato silnice stává čtyřpruhou jak od Liberce, tak od 
Chomutova, tedy nabývá podoby silnice pro motorová 
vozidla. Lze tedy předpokládat, že i u nás by se do bu-
doucna dalo očekávat stejné rozšíření. Když se podáva-
ly připomínky, tak mezi nimi se dají nalézt náměty, aby 
tato silnice byla z důvodu proč se má překládat, tedy 
pro vyloučení stoupání po Kamenické ulici v Děčíně či 
v opačném směru pro stoupání od Huntířova, řešena 
tunelovou variantou, čímž by se nemusely požadovat 
zmíněné výjimky ze zákona. A jak je z praxe známo, 
delší tunely nejsou v dnešní době nic mimořádného. 
Dokonce ani s možností napojení našeho města, kdy 
by naše město z celé přeložky silnice I/13 zaznamenalo 
pouze vyústění tunelu. Bez rizika poškození vodních 
zdrojů města, bez navýšení hluku, ba právě naopak, 
jistě by se tranzit přesunul na tuto přeložku a údolí 
Ploučnice v úseku Děčín – Benešov n/Pl – Česká Lípa by 
se velmi ulevilo. Pak by tato přeložka i dobře sloužila 
našemu městu. 

                                                                          Ota Dračka

Zamyšlení nad jedním slovem „voda“
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